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EU rozhodla: Snížení emisí osobních aut o 35 % do r. 2030  
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Klára Doležalová, moderátorka: Výrobci aut budou muset do r. 2030 radikálně snížit emise oxidu uhličitého. V noci na dnešek se na tom
po 13 hodinách dohodli zástupci evropských států. Český návrh nakonec neprošel, a tak bude zpřísnění ještě tvrdší. Ekologové to vítají,
ale podle zástupců motoristů hrozí výrazné zvýšení cen aut.

Tomáš Polák, reportér: Rozhodnutí se týká všech osobních aut, která se budou v EU vyrábět od r. 2030. Ta budou vypouštět o 35 %
méně oxidu uhličitého než v r. 2021. Dodávky pak o 30 % méně. Pro návrh byla i ČR, a to i přesto, že původně prosazovala daleko
mírnější snižování.

Vladislav Smrž, náměstek ministra životního prostředí: Většina států byla mnohem ambicióznější a chtěla 40, 50, a dokonce i 70 %.
Takže ve finále 35 % s podmínkami, které jsme k tomu dojednali, je výborný výsledek.

Tomáš Polák, reportér: Jenomže to podle odhadů výrazně ovlivní ceny nových aut.

Libor Budina, dopravní expert, Autoklub ČR: Pro automobilky je to komplikace, tak aby ta vozidla pro nás byla stále cenově dostupná, o
což se výrobci vozidel budou stále snažit, nicméně riziko, že ta vozidla budou dražší, zde určitě je.

Vladislav Smrž, náměstek ministra životního prostředí: Došlo by ke zdražení standardních aut se spalovacím motorem.

Libor Budina, dopravní expert, Autoklub ČR: Všechny tyto návrhy povedou k rychlejšímu nástupu a většímu podílu elektrických vozidel
na trhu.

Tomáš Polák, reportér: Ale i nejlevnější elektromobil vyjde asi na půl milionu korun. A to si nemůže dovolit každý. A tak hrozí, že emisně
čistá auta nebude nikdo kupovat a lidé se spokojí se staršími vozidly, na která se limity nevztahují.

Vladislav Smrž, náměstek ministra životního prostředí: A nám by se tady paradoxně mohlo ovzduší zhoršit.

Tomáš Polák, reportér: O konečné podobě legislativy bude teď jednat rakouské předsednictví Rady EU s Evropským parlamentem. První
schůzka proběhla již dnes. Nic zásadního ale zatím nepřinesla.
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